
Protokół Nr III /10
 z  III Sesji Rady Miejskiej w Łowiczu  odbytej w dniu 6 grudnia 2010 roku w sali 
                    Urzędu Miejskiego w Łowiczu, Stary Rynek1.

 Ustawowy stan Radnych    - 21 
 Obecnych na Sesji               - 18

    Porządek obrad:

 1. Otwarcie obrad III  Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
 2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
 3. Rozpatrzenie uchwał: 
    1/ w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu, ustalenia składu 
        liczbowego i osobowego oraz określenia zakresu działania,
    2/ w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łowiczu,
    3/ w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej, ustalenia ich składów liczbowych 
        i określenia zakresów działania,
    4/ w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Miejskiej w Łowiczu,
    5/ w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku Międzygminnego „ Bzura” z siedzibą 
        w Łowiczu.
    6/ w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku Międzygminnego „ Bzura” z siedzibą 
        w Łowiczu.
 4.  Interpelacje, zapytania, sprawy różne.
 5.  Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej .
 6.  Zakończenie obrad III Sesji Rady Miejskiej.

                                                                                                                                 
Ad.1.

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny H. Zasępa.
Powitał Radnych, zaproszonych gości,  Burmistrza Miasta Pana Krzysztofa Jana Kalińskiego, 
Zastępcę Burmistrza Miasta Pana Bogusława Bończaka, Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnych Pana Piotra Błaszczyka, Zastępca Przewodniczącego Zarządu 
Związku  Międzygminnego  ”Bzura”  Pana  Leszka  Arkuszyńskiego,  Dyrektorów  jednostek, 
Przewodniczących Zarządu Osiedli, Sekretarza Miasta Panią Marię Więckowską, Skarbnika 
Miasta Pana Arkadiusza Podsędka, Panią Radcę Prawnego Panią Katarzynę Kranik -Saleh, 
Naczelników Wydziału, pracowników Urzędu Miejskiego i przedstawicieli mediów.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że na Sesji Rady Miejskiej obecnych jest 
18 Radnych, wobec czego podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad.2.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad III Sesji został przesłany 
wszystkim  zaproszonym wraz z projektami uchwał.
Radny R. Wójcik - zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącego Rady Miejskiej, dlaczego 
nie  wypełnia  obowiązków  wynikających  z  art.8  ust.2  ustawy  o  pracownikach 
samorządowych,  która   mówi,  że  Rada  Miejska  powinna  uchwalić  wynagrodzenie 
Burmistrza Miasta, które powinno być ustalone  niezwłocznie po zaprzysiężeniu.
Pan Burmistrz Miasta został zaprzysiężony i złożył ślubowanie w dniu1 grudnia 2010 roku.
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że planowane jest wprowadzenie uchwały 
na następnej Sesji Rady Miejskiej. Planowane jest przeprowadzenie konsultacji z radnymi.
Burmistrz Miasta otrzymuje  wynagrodzenie na koniec grudnia b.r.
Radny R. Wójcik - stwierdził, że czynności wynikające z zakresu Prawa Pracy wobec 
Burmistrza Miasta wykonuje Przewodniczący Rady Miejskiej.
Zwrócił się z zapytaniem jaki jest status prawny Pana Burmistrza, nie ma podpisanej żadnej 
umowy o pracę.
Pani  K.Kranik- Saleh - stwierdziła , że Przewodniczący  Rady Miejskiej sprawuje niektóre 
czynności wynikające z Prawa Pracy, wobec Burmistrza Miasta. 
Ale jeśli chodzi o umowę o pracę nie może być podpisana, ponieważ Pan Burmistrz został 
wybrany  w  wyborach  bezpośrednich.,  brak  jest  podstaw  prawnych  do  podpisania  takiej 
umowy.  Czynności  jakie  może  wykonać  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wynikające  ze 
stosunku  pracy jest określenie pewnych warunków wykonywania pracy. 
Pan Burmistrz Miasta otrzyma pismo zawierające informację, ile godzin tygodniowa 
powinien pracować, jakie będzie otrzymywał wynagrodzenie i kiedy oraz  jaki jest wymiar 
urlopu wypoczynkowego.
  Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przyjęcie porządku obrad Sesji.
                               18 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że porządek obrad został przyjęty bez zmian.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaproponował  na  Sekretarza  Sesji  Radnego  Grzegorza 
Durkę,  który wyraził zgodę.

Ad.3.

1/Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że po przeanalizowaniu składu Rady 
Miejskiej zaproponował, aby skład liczbowy Komisji Rewizyjnej ustalony był na 7 osób.
                           Innych propozycji nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej   zaproponował  przegłosowanie  składu liczbowego 
Komisji
Rewizyjnej na 7 osób.
                                16 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził, że został ustalony skład Komisji Rewizyjnej 
na 7 osób.
Przewodniczący Rady Miejskiej  zaproponował zgłaszanie kandydatów do Komisji 
Rewizyjnej.
Radna E. Zbudniewek - zaproponowała Radnego T. Żaczka jako doświadczonego radnego, 
pracującego w poprzedniej kadencji w Komisji.
                            Radny T. Żaczek wyraził zgodę.
Radny R. Wójcik - zgłosił Radnego R. Szmajdzińskiego, który pracował  w Komisji 
Rewizyjnej w poprzedniej kadencji.
                            Radny R. Szmajdziński -wyraził zgodę.
Przewodniczący Rady Miejskiej  zgłosił  Radnego M. Trzoskę .
                             Radny M. Trzoska wyraził zgodę.                
Radny P. Gołaszewski -zgłosił Radnego G. Michalaka.
                              Radny G. Michalak wyraził zgodę.
Radna G. Sobieszek - zgłosiła kandydaturę Radnej J. Głowackiej.
                              Radna  J. Głowacka wyraziła zgodę.
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że  zgłoszono 5 osób do składu Komisji 
Rewizyjnej, wobec powyższego należy zmienić skład liczbowy, który został przegłosowany.
Radny R. Szmajdziński -  stwierdził, że powinien być wybrany skład Komisji Rewizyjnej 
7 osobowy, ponieważ  należy dokonać wyboru  Przewodniczącego Komisji z pełnego składu. 
Jeśli ktoś z radnych nie jest obecny na sesji a chce pracować w komisji powinien napisać 
oświadczenie i wyrażenie zgody na prace w tej komisji.
Pani K. Kranik - Saleh - stwierdziła, że należy uzupełnić skład Komisji o 2 osoby.
Radny G. Durka - zgłosił Radnego Tomasza Charążkę.
                                        Radny T. Charążka wyraził zgodę.
Radna J. Głowacka - zgłosiła Radną W. Białas jako była Skarbnikiem Miasta przez kilka lat.
                                         Radna W. Białas wyraziła zgodę.  
                           Więcej kandydatów nie zgłoszono.
 1/Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej   
w Łowiczu, ustalenia składu liczbowego i osobowego oraz określenia zakresu działania – 
przedstawił Radny Władysław Michalak Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej.
                                   / stanowi załącznik/
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie.
                                   17 „za”, 0 „przeciw”, 0 wstrzymujących”
Przewodniczący Rady stwierdził, że została podjęta jednogłośnie 
                                      U c h w a ł a  Nr III/ 5/ 2010

2/ Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował zgłaszanie propozycji kandydatów 
na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.
Radny M. Trzoska - zgłosił Radnego T. Żaczka, który był w poprzedniej kadencji 
Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej.
                                    Radny T. Żaczek wyraził  zgodę.
                                     Więcej kandydatów nie zgłoszono.
  Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
  Rady Miejskiej w Łowiczu – przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                       Radny H. Zasępa.
                                      / stanowi załącznik/ 

                                       18 „za”, 0„przeciw”, 0 wstrzymujących”
  Przewodniczący Rady stwierdził , że została podjęta jednogłośnie
                                        U c h w a ł a  Nr III /6/2010

Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował Radnemu T. Żaczkowi wyboru 
na  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.
Radny T. Żaczek - podziękował za zaufanie i wybór na Przewodniczącego Komisji.
Poinformował, że Komisja Rewizyjna kontroluje działalność Burmistrza Miasta i podmiotów, 
których mówi ustawa pod względem legalności, gospodarności, rzetelności i celowości.
Komisja Rewizyjna bada budżet miasta  i stwierdził, że będzie starał się, aby żadna złotówka 
nie była wydana niezgodnie z prawem.

3/Przewodniczący Komisji  zaproponował zgłaszanie propozycji do składów liczbowych 
               Komisji.
 Przewodniczący Rady  zaproponował skład liczbowy w ilości:
                                Komisja Budżetu i Finansów                     - 7
                                Komisja  Gospodarcza i Rozwoju Miasta  - 7
                                Komisja  Mieszkaniowa i Socjalna            - 7
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                                Komisja   Społeczna                                   - 6
                           Innych propozycji składów komisji nie zgłoszono. 
  Przewodniczący Rady Miejskiej - zaproponował przegłosowanie składu liczbowego 
                            Komisji.
                                 18 „za” , 0 „przeciw” , 0 „wstrzymujących”

    Projekt uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miejskiej          
    w Łowiczu, ustalenia składu liczbowego i określenia zakresów działania – 
    przedstawił Radny Piotr Gołaszewski Wiceprzewodniczący Rady.
                                  / stanowi załącznik / 
                                        
      Przewodniczący Rady zaproponował przegłosowanie uchwały
                                     18 „za”, 0„przeciw”, 0 wstrzymujących”

    Przewodniczący Rady  Miejskiej stwierdził, że  została podjęta jednogłośnie 
                                        U c h w a ł a  Nr III/ 7 / 2010 

   4/ Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby w skład Komisji Budżetu 
       i Finansów weszły osoby pracujące w tej komisji w poprzedniej kadencji.
       Zgłosił Radnego J. Haczykowskiego, który wyraził pisemną zgodę na kandydowanie
       w tej komisji.
      Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił kandydaturę Radnego Roberta Wójcika,
                                             który wyraził zgodę.
      Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił Radną Wandę Białas, która wyraziła zgodę.
      Radny  L. Plichta - zgłosił Radnego G. Michalaka, który wyraził zgodę.
      Radny  G. Durka - zgłosił  Radnego W. Michalaka, który wyraził zgodę.
      Radna   E. Zbudniewek - zgłosiła  Radnego D. Dzika, który wyraził zgodę, oraz 
                                                  Radnego Ł. Muszakowskiego, który wyraził zgodę.                
      Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby w skład Komisji Gospodarczej 
      i Rozwoju Miasta  weszły osoby pracujące w tej komisji w poprzedniej kadencji.
      Zgłosił Radnego J. Haczykowskiego, który wyraził pisemną zgodę na kandydowanie
      w tej komisji.
      Przewodniczący Rady zgłosił kandydatury Radnego R. Szmajdzińskiego, G. Sobieszek 
      i L. Plichty, którzy pracowali w tej komisji w poprzedniej kadencji.
                                 Radni wyrazili zgodę na prace w tej komisji.
     Radny R. Szmajdziński zgłosił Radnego Ł. Muszakowskiego, który wyraził zgodę.
     Radny G. Michalak - zgłosił Radnego G. Durkę, który wyraził zgodę.
     Radny G. Durka - zgłosił Radnego T. Charążkę, który wyraził zgodę.

      Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby w skład Komisji Mieszkaniowej  
      i Socjalnej , aby weszły osoby pracujące w tej komisji w poprzedniej kadencji.
      Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił Radnych: R. Wójcika ,  E. Zbudniewek,   
      J. Głowacką,  P. Gołaszewskiego, L .Plichtę.                  
                                  Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.
     Radny L. Plichta zgłosił Radnego D. Dzika, który wyraził zgodę.
     Radny T. Charązka - zgłosił Radną M. Tkacz, która wyraziła zgodę.
     Radny M. Trzoska - zgłosił się do pracy w Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej.
     Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że do składu Komisji zgłosiło się 8 osób,
     wobec czego należy przegłosować każdą zgłoszoną osobę a najmniej otrzymująca osoba 
     odpadnie ze składu Komisji.
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   Radna E.Zbudniewek - stwierdziła, że praca w Komisji Mieszkaniowej i Socjalnej jest 
   bardzo trudna a zwłaszcza zbyt uciążliwe są wizytacje mieszkań osób ubiegających 
   się o przydział lokali.
   Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował, aby w skład Komisji Społecznej,   
   aby weszły osoby pracujące w tej komisji w poprzedniej kadencji.
   Przewodniczący Rady Miejskiej -zgłosił Radną G. Sobieszek, T. Żaczka, E. Zbudniewek, 
   którzy wyrazili zgodę.
   Radny M. Trzoska - zgłosił się do pracy w tej Komisji Społecznej.
   Radny L. Plichta  - zgłosił Radnego G. Durkę, który wyraził zgodę.
   Radny  L. Plichta - zgłosił Radną  M. Tkacz,  która wyraziła zgodę.
  Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z zapytaniem czy wszyscy radni są zgłoszeni 
  do pracy dwóch Komisjach oprócz radnych, którzy zostali Wiceprzewodniczącymi Rady.
  Poszczególni Radni na prośbę Przewodniczącego Rady informowali, w których Komisjach 
  chcą pracować.

   Projekt uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji 
   Rady Miejskiej w Łowiczu – przedstawi Radny H. Zasępa Przewodniczący  Rady.   
                                              / stanowi załącznik/

18 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymał”
   Przewodniczący Rady stwierdził, że została podjęta jednogłośnie 
                                         U c h w a ł a  Nr III/8/2010
5/Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku    Międzygminnego 
 „ Bzura” z siedzibą w Łowiczu -przedstawi Pan Paweł Gawroński Naczelnik 
                      Wydziału  Spraw Komunalnych.
                                        / stanowi załącznik/
 Pan L. Arkuszyński - Zastępca Przewodniczącego  Zarządu Związku Międzygminnego 
„Bzura” poinformował, że Statut Związku jest podstawowym dokumentem regulującym pracę 
związku.
Proponowana uchwała wprowadza pewne możliwości w sprawie ustalenia diet  dla 
nieetatowych członków  Zarządu  i członków Zgromadzenia.
Zapis proponowanej uchwały jest konsekwencją podjętej Uchwały przez Zgromadzenie 
Związku .
Związek Międzygminny „Bzura:” składa się z 24 gmin.  Obecnie złożony jest wniosek 
aplikacyjny do zarządu Województwa Łódzkiego w sprawie dofinansowania realizacji 
projektu budowy zakładu zagospodarowania odpadów w Piaskach Bankowych
Jedynym dokumentem  brakującym  do skompletowania dokumentów są decyzje 
środowiskowe. Pozytywna informacją jest, że  w dniu 1 grudnia b. r.. odbyło się spotkanie 
z Dyrektorem Regionalnym Ochrony środowiska w Łodzi,  którym uzgodniono zakres 
oddziaływania  na środowisko tzw.” raport.”
Będzie uzyskana opinia Krajowej Komisji ds. ocen oddziaływania, która działa przy 
Generalnym Dyrektorze Ochrony Środowiska w Warszawie.
Stwierdził, że jest informacja, że taki wniosek został wysłany i powinno być wydane 
postanowienie w najbliższych tygodniach.
Wójt Gminy Bielawy będzie mógł wydać decyzje środowiskowe co będzie jednym 
z ostatnich niezbędnych dokumentów 
Planowana jest dotacja w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego w wysokości do 
75 %  kosztów kwalifikowanych. Natomiast 25 %  środków własnych powinni zabezpieczyć 
gminy wchodzące w skład  związku. W ramach zabezpieczenia Śródków własnych  udało się 
Pozyskać promesę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na kwotę ponad 
4.700.000 złotych jako dopełnienie przewidywanych kosztów. 
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Większość gmin należąca do związku podjęła tego typu uchwały a miasto Łowicz jest jedną 
z ostatnich gmin. Planowane przedsięwzięcie jest bardzo potrzebne i ważne  dla wielu gmin.
Radna J. Głowacka - zwróciła się z zapytaniem w jakiej wysokości mogą być diety dla 
członków zarządu. Czy była w tym zakresie dyskusja , czy będzie na innych posiedzeniach,
Można ustalić diety procentowe w stosunku do najniższego wynagrodzenia .
Stwierdziła, że jest za budową zakładu zagospodarowania odpadów ,który jest potrzebny aby 
w przyszłości ceny za wywóz śmieci nie były zbyt wygórowane.
Radni powinni mieć możliwość wyboru przy podejmowaniu ważnych uchwał.
Radny R. Szmajdziński - poinformował, że po raz trzeci Radni otrzymali te same projekty 
uchwał, które są żenujące i obrażające Radnych. Nie zmieniło się nic od ostatnich sesji  na, 
których  były uchwały omawiane i dyskutowane. Rada Miejska dwukrotnie nie przyjęła tych 
uchwał w takiej samej postaci. Informacje o dietach były różne, najpierw miały być diety za 
podróże służbowe. Następnie miały być diety za posiedzenia dla wszystkich delegatów.
Obecnie jest mowa o nieetatowych członków Zarządu Związku. 
Stwierdził, że „ dieta” jest  zadośćuczynieniem za finansowe koszty w zakresie uczestnictwa 
w danym posiedzeniu. Okazać się może, że dieta ustalona może być w wysokości 4.000 zł lub 
więcej miesięcznie  a gminy nie wiele będą miały do wypowiedzenia.
Należy dookreślić poruszane przez radnych niejasności  i zastanowić się czy nie było innego 
wyjścia. Przewodniczący Zarządu będąc delegatem miasta  powinien wyjaśnić niejasności 
oraz poinformować Radę Miejską o działaniach podczas kadencji.
Takie postawienie sprawy jest pełną kompromitacją. Do obecnej chwili wiadomo o jakie diety 
chodzi. Nie można pozwolić, aby związek czy inna organizacja decydowała o budżecie 
miasta Łowicza. jest to decydowanie  pod groźbą wykluczenia ze związku.
Do chwili obecnej Zarząd liczy  3 osoby w tym 1 członek zarządu etatowy a może się 
powiększyć do 5-7 osób. W obecnej chwili nie ma podstaw prawnych aby Rada Miejska 
ponownie rozpatrywała takie same uchwały. Związek jest na takim samym etapie działania  
a miasto traci środki finansowe z budżetu miasta. W bieżącym roku zapłaciliśmy około 
200.000 złotych składki, ponieważ nasz udział stanowi 1/6 ale wpływu na działalność 
związku nie mamy żadnego. Stwierdził, że  nie jest będzie głosował za takimi projektami 
uchwał. Radny zadał pytanie Burmistrzowi Miasta, który jest wnioskodawcą 2 projektów, czy 
bierze odpowiedzialność za wszelkie skutki finansowe i skutki wszelkich  podknięć..
Przy wyborze delegata do Związku Pana C Dzieżka Burmistrz Miasta stwierdził, że to Rada 
Miejska wybrała  go na delegata.
Pan K.J. Kaliński - Burmistrz Miasta - poinformował, że do porządku obrad Sesji
projekty  uchwał wprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej, ponieważ pismo było 
skierowane do Rady Miejskiej.
Stwierdził, że  informował  iż Rada Miejska powinna  rozważyć podjęcie uchwał w dniu 
dzisiejszy, ponieważ jest to ostatni  wyznaczony termin. 
Stwierdził, że jako Burmistrz  Miasta  ponosi odpowiedzialność społeczną, moralna, prawną 
karną .Taką odpowiedzialność ponosiłem przez 4 lata i będę ponosił przez następne lata.
Pan L. Arkuszyński - poinformował, że stwarza się możliwości prawne do wprowadzenia 
diet dla członków Zarządu  Związku, o których  wysokości decyduje Walne Zgromadzenie.
Budżet  Związku musi być uchwalony rozsądnie na cały rok przez Walne Zgromadzenie 
Związku.
Radny G. Michalak - stwierdził, że Radny R. Szmajdziński poinformował Radnych 
o problemie związanym z podjęciem dzisiejszych uchwał.
Zakład odbioru odpadów komunalnych jest  potrzebny a środki finansowe są duże i zapisane 
na ścieżce indykatywnej, co daje pewność ich otrzymania.
Wprowadzenie zmian w Statucie Związku stawia Radnych przed poważnym problemem,
ale nie podjęcie prawidłowej decyzji spowoduje wykluczenie miasta ze Związku.
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Należy jednak zrozumieć, że pozyskanie środków finansowych na ten cel jest możliwe 
jedynie do 2013 roku i należy podejmować decyzję, aby działania Związku mogły być 
przyśpieszone, aby planowana inwestycja  mogła być zrealizowana.
Radny M. Trzoska - stwierdził, że w planach pierwotnych  na lata 2010- 2012  budżet 
planowany na realizacje inwestycji  wynosił 30 mln złotych, natomiast w latach następnych 
kwoty są znacznie niższe. Zwrócił się z zapytaniem z czego to wynika.
Poinformował, że większość  członków związku są to Wójtowie poszczególnych Gmin 
i otrzymują środki finansowe z tytułu zatrudnienie i nie powinni pobierać żadnych diet.
Pan A. Arkuszyński - poinformował, że pierwotny wniosek o dofinansowanie 
przedsięwzięcia miał być złożony do 15 maja b.r., ale z uwagi na uzgodnienia oceny 
oddziaływania na środowisko ustalono termin  na 15 listopada b.r.
Rozpoczęcie cyklu budowy przedsięwzięcia ulegnie przesunięciu. 
Pierwotnie zakładano zakończenie budowy w 2012 roku a obecnie przesunięto termin 
w I połowie 2013 roku. Okres realizacji inwestycji się nie zmienił i obejmuje okres 
2011-2013, stąd jest różnica pierwotnego planu.
Uchwały zostały podjęte przez Walne Zgromadzenie a przedstawiciele Gmin wykonują 
podobnie jak radni dodatkowe zadania.
Stwierdził, że w Związku działa Komisja rewizyjna ,która kontroluje finansową działalność 
Związku. Poinformował, że rozpoczęcie budowy Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
w Piaskach Bankowych będzie wymagało dużych nakładów i dużego zaangażowania 
pracowników.
Radny R.Wójcik  -stwierdził , że od 1 stycznia 2011 roku  wzrasta Vat od towarów i usług
i mogą się zwiększać koszty inwestycji , należy liczyć się, że planowanych środków 
finansowych może zabraknąć.
Zwrócił się z zapytaniem , czy była  rozważana możliwość zrezygnowania z obecnego 
dofinansowania i wystąpienia z wnioskiem konkursowym o uzyskanie większej kwoty.
Pan L.Arkuszyński - stwierdził, ze należy liczyć się ze wzrostem podatku Vat.,  ale obecne 
zgromadzone są środki finansowe w wysokości 211.000 złotych na nieprzewidziane sytuacje.
Budowa zakładu ujęta jest  jako przedmiot zamówienia w „Programie funkcjonalno-
użytkowym” i będzie objęta przetargiem.
Obecnie koszty są szacunkowe na podstawie planu prac projektowych i robót budowlanych.
Poszczególne elementy są oszacowane ile będzie  kosztowała sortowania, kompostownia, 
urządzenia infrastruktury czy inżynier kontraktu.
Obecnie sporządzony jest plan kosztów prac projektowo- budowlanych. Projekt wykonawczy 
będzie sporządzony w najbliższym okresie. Obecnie zatrudniony jest 1 wykonawca, który 
w razie potrzeby będzie dokonywał zmian w opracowywanym projekcie.
Burmistrz Miasta stwierdził, że w interesie miasta jest przyjęcie tych uchwał, ponieważ 
poprzednia Rada Miejska przyjęła Statut Związku po długiej dyskusji jednogłośnie.
Poinformował, ze par.35 mówi o wykluczeniu ze związku w razie nie przyjęcia w ciągu
6 miesięcy uchwał, które podjęło Zgromadzenie Związku. Należy liczyć się, że takie uchwały 
mogą być kłopotliwe.
Burmistrz Miasta nadmienił, że 3 przedstawicieli miasta przy podejmowaniu uchwał przez 
Zgromadzenie Związku wstrzymało się od głosu.
Wykluczenie może nastąpić z końcem roku budżetowego tzn. do końca grudnia  b.r. zgodnie 
ze Statutem Związku.
Łowicz  ma 3 przedstawicieli  do Związku  a wybór nowych ma nastąpić w ciągu 60 dni od 
dnia wyborów. Bogate kraje trudno sobie radzą ze śmieciami a ceny wywozu są duże  nawet 
po 400 złotych od 1 tony.
Obecne wysypisko śmieci będzie służyć miastu do 2017 roku. 
Należy liczyć się ,że ¾  kosztów będzie dofinansowane ze środków unijnych. 
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Miasto ponosi koszty w  1/6 kosztów  ale w ¾  będzie środków zewnętrznych  i to będzie 
majątek miasta.
Stwierdził, że jeżeli zainwestujemy 2 miliony złotych to 6 mln złotych będzie dofinansowania 
unijnego. Związek nie nadużywa środków finansowych, obecnie płatny jest 1 etat dla członka 
Zarządu ,ale jeśli będzie rozpoczęte duże przedsięwzięcie to należy liczyć się ze 
zwiększeniem zatrudnienia członków Zarządu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                       12 „za” , 1 „przeciw”, 5 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów 
                                       U c h w a ł a   Nr III /9/ 2010

6/ Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku    Międzygminnego 
 „ Bzura” z siedzibą w Łowiczu -przedstawi Pan Paweł Gawroński Naczelnik 
                      Wydziału  Spraw Komunalnych.
                                        / stanowi załącznik/
                                   Pytań i uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował przegłosowanie projektu uchwały:
                                       12 „za” , 1 „przeciw”, 5 „wstrzymujących”
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Rada Miejska podjęła większością głosów 
                                  U c h w a ł a   Nr III /10/ 2010

Ad.4.

Pan L. Arkuszyński - podziękował Radnym za podjęcie uchwał w sprawie zmian Statutu 
Związku „Bzura”.
Burmistrz Miasta - podziękował za  podjęcie uchwał i obecność Pana L. Arkuszyńskiego 
i wyjaśnienie Radnym wielu spraw oraz informacje pozytywną w sprawie decyzji 
środowiskowej.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Radni mogą zgłaszać interpelacje na 
piśmie do Przewodniczącego Rady po uprzednim odczytaniu.
Interpelacje powinny dotyczyć spraw miasta o zasadniczym  charakterze.
Natomiast zapytania składa się w sprawach aktualnych problemów miasta, także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym.
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że w najbliższym czasie planowane jest 
szkolenie dla Radnych.
Radny P. Gołaszewski - zgłosił utworzenie Klubu Radnych „ Prawa i Sprawiedliwość”
składający się a następujących osób: 
                            Radny P. Gołaszewski - Przewodniczący
                            Radny D. Dzik 
                            Radny G. Michalak
                            Radny L. Plichta 
Radny P. Gołaszewski - poinformował, że przekazuje Regulamin pracy Klubu Radnych, 
którego zadaniem jest praca dla rozwoju miasta Łowicza.
Radny zgłosił wniosek skierowany do Burmistrza Miasta Łowicza o zapewnienie miejsca na 
spotkania  Klubu Radnych, aby była możliwość przyjmowania mieszkańców  miasta i 
prowadzenia obrad w zamkniętym gronie.
                                  / stanowi załącznik / 
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Radny R. Wójcik oraz Radny R.Szmajdziński - zgłosili wniosek w sprawie przygotowania 
na najbliższą Sesję Rady Miejskiej w Łowiczu imiennej listy osób fizycznych i prawnych, 
którym umorzono podatek od nieruchomości w latach 2006-2009  wraz z podaniem  kwot 
i uzasadnieniem.
                                 / stanowi załącznik/
Radny R. Wójcik -poinformował, że przejazdem był w mieście Skierniewicach i Warszawie 
gdzie ulice są bardziej przejezdne niż w Łowiczu.
Zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza Miasta czy nie można by zakupić odśnieżarek 
spalinowych na wyposażenie ZUK, którymi można by odśnieżać chodniki.
Zwrócił  się z zapytaniem, czy jest prawna możliwość wprowadzenia zakazu postoju 
samochodów po obu stronach ulic np.: ul. Podrzecznej.
Stwierdził, że niektóre skrzyżowania  są trudno przejezdne w mieście. 
Podziękował Panu P. Gawrońskiemu za interwencję w sprawie odśnieżenia ul. Wełnianej 
i ul. Bawełnianej oraz ul. Włókienniczej.
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że był przejazdem w mieście Skierniewicach, 
które ma dużo szersze ulice i łatwiej jest odśnieżyć. W Łowiczu dużym problemem są 
poustawiane samochody ,które utrudniają przejazd. Miasto Łowicz jest dość dobrze 
odśnieżony.
Radny T. Żaczek zaprosił radnych na promocję Roczników Łowickich  VII tomu ,która 
odbędzie się w dniu 13 grudnia 2010 roku o godz.17-tej w ŁOK. 
Stwierdził, że jest to dorobek Łowickiego Towarzystwa Nauk, zaprosił gości zebranych na 
obradach sesji
Radny R.Szmajdziński - zwrócił się z zapytaniem w sprawie  odzyskania Baszty Łowickiej.
Radny stwierdził, że pierwsze opady śniegu bardzo utrudniały ruch samochodowy w Łodzi a 
przejazd do Łowicza trwał ponad 6 godzin.
Obecnie miasto Łódź ma przejezdne drogi i miasto Łowicz podobnie i nie ma problemu 
przejechania prze całe miasto.
Bardzo utrudniony był wywóz śniegu ponieważ wiele samochodów na ul. Zduńskiej 
ustawionych jest na cała zimę.
Aby ulice były czarne można to osiągnąć poprzez stosowanie dużej ilości środków 
chemicznych. 
Radna G. Sobieszek - stwierdziła, że bardzo utrudniony jest ruch samochodowy połową 
ulicy Chełmońskiego, wiele samochodów zatrzymuje się przed Urzędem Skarbowym 
i Przedszkolem Nr 5 . Największe problemy są z przejazdem przed  godz. 800

Burmistrz Miasta - stwierdził, że najbardziej winny jest Burmistrz Miasta, że są problemy 
z przejazdem przez miasto. Należy liczyć się, że wydatkowano ponad 150.000 złotych  na 
odśnieżanie dróg, pracują 3 piaskarki i 3 pługi odśnieżające, które jeżdżą prawie cały czas. 
Przy zbyt niskich temperaturach sypanie dróg piaskiem z solą nie przynosi efektu.
Poinformował, że z centrum miasta wywieziono dużo śniegu ale należy liczyć się z nowymi 
opadami. Ulice osiedlowe nie są dobrze odśnieżone , ale pomagają z pracownicy z Zakładu 
Karnego i PUP , którym należy zapewnić ciepły ubiór oraz sprzęt.
Zakupiony jest ciągnik do odśnieżania przez OS iR i może być wykorzystywany na terenie 
miasta. Faktycznie ulica Chełmońskiego nie jest dobrze przejezdna, ponieważ trwają prace 
remontowe.
Burmistrz Miasta poinformował, że Sąd w Łodzi  w dniu 22 listopada b.r. zadecydował, że 
Fundacja ma za odszkodowaniem przekazać miastu, ale wyrok nie jest prawomocny. 

Ad.5.
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, następna Sesji Rady Miejskiej. 
Planowana jest na  22 grudnia  godzina 12-ta.

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że planowane są I posiedzenia Komisji
na  których  należy dokonać  wyboru  Przewodniczących  Komisji  oraz ustalone  plany pracy 
Komisji na I półrocze 2011 roku a w przypadku Komisji Rewizyjnej na rok  w następujących 
terminach:
                   13.12.2010  r. godz.14-ta   Komisja  Rewizyjna 
                   14.12.2010  r. godz.14-ta   Komisja Mieszkaniowa i Socjalna
                   15.12.2010  r. godz. 14-ta  Komisja Społeczna
                   20.12.2010  r. godz.14-ta   Komisja Gospodarcza i Rozwoju Miasta 
                   21.12.2010  r. godz.14-ta   Komisja Budżetu i Finansów

Radna G. Sobieszek - wystąpiła prośbą o przesunięcie obrad Komisji Społecznej na godz.
15-tą.
                  Radni członkowie Komisji uwag nie zgłosili.
 Przewodniczący Rady przypomina o obowiązku złożenia  przez Radnych oświadczeń  
majątkowych w terminie do 30 grudnia b.r.
Przewodniczący Rady przypomniał, że wpisywane są  dane na dzień złożenia oświadczenia 
przez radnych. 
.
Ad.6.

Na tym zakończono obrady III Sesji  Rady Miejskiej w Łowiczu.

Protokółowała :                        Sekretarz   Sesji                                     Przewodniczący Rady 

Alicja Dutkiewicz                   Grzegorz  Durka                                       Henryk Zasępa.

10


